

CFA Policy Summit - July 16th, 2025

Delta Hotel Winnipeg

8:30 a.m. - 2:00 p.m.

Financial Tools Panel (8:30 to 9:15 a.m.)

Synopsis: Farmers are navigating high input costs and volatile trade environments. This session will focus on access to low-interest loans, succession planning, and capital availability for the next generation of producers. Experts will highlight tools and financial programs available to farmers.

Moderator and participants: TBD

Enhancing the competitiveness of Canadian agriculture through access to inputs (9:15 to 10:00 a.m.)

Synopsis: In order to support the long-term success of the Canadian agriculture sector, we need to ensure that regulations established under key government regulators like the Pest Management Regulatory Agency (PMRA) and the Canadian Food Inspection Agency (CFIA) reflect the economic and competitiveness interests of Canadian producers, while safeguarding the health and safety of Canadians and the Canadian environment. This panel will explore the main hurdles affecting access to critical farm inputs in Canada such as crop protectants and fertilizers, while reflecting on ways to move forward with reducing the regulatory burden. Panelists will discuss how competitiveness, food security and the cost of food would be taken into consideration within the mandates of regulatory agencies.

Moderator and participants: TBD

Input Innovations and Regulations (10:30 to 11:15 a.m.)

Synopsis: With input prices rising and availability tightening due to global disruptions, ensuring timely and affordable access to critical farming inputs is a growing concern. This panel will explore the various efforts made to strengthen input supply chains – including fertilizers, pesticides, seeds, and biotechnology. Panelists will discuss the regulatory frameworks that govern input approval and use, how Canada balances environmental safety with productivity, and the emerging technologies transforming on-farm practices.

Moderator and participants: TBD

Building Resiliency in the Face of Trade Uncertainty (11:15 a.m. to 12:00 p.m.)

Synopsis: As trade friction with global partners grows, Canadian agriculture must adapt. This dynamic debate will tackle trade diversification, interprovincial barriers, tariffs, and infrastructure challenges, presenting diverse views from logistics, commodity, and agri-retail stakeholders.

Moderator and participants: TBD

The Future of Farm Finance (12:45 to 1:30)

Synopsis: With 60% of farmers nearing retirement by 2030, the future of agricultural finance is at a crossroads. This session will use Slido for real-time engagement with stakeholders to explore farm succession, digital tools, ESG investing, and access to credit.

Moderator and participants: TBD

Sommet politique de la FCA - 16 juillet 2025

Hôtel Delta Winnipeg

8h30 - 14h00

Panel sur les outils financiers (8h30 à 9h15)

Synopsis: Les agriculteurs doivent faire face à des coûts d'intrants élevés et à des environnements commerciaux volatils. Cette session se concentrera sur l'accès aux prêts à faible taux d'intérêt, la planification de la succession et la disponibilité des capitaux pour la prochaine génération de producteurs. Des experts présenteront les outils et les programmes financiers à la disposition des agriculteurs.

Modérateur et participants: à confirmer

Renforcer la compétitivité de l'agriculture canadienne par l'accès aux intrants (9h15 à 10h00)

Synopsis: Afin de soutenir le succès à long terme du secteur agricole canadien, nous devons nous assurer que les réglementations établies par les principaux organismes de réglementation gouvernementaux tels que l'Agence de réglementation de la lutte antiparasitaire (ARLA) et l'Agence canadienne d'inspection des aliments (ACIA) reflètent les intérêts économiques et concurrentiels des producteurs canadiens, tout en préservant la santé et la sécurité des Canadiens et de l'environnement canadien. Ce groupe d'experts examinera les principaux obstacles qui entravent l'accès aux intrants agricoles essentiels au Canada, tels que les produits phytosanitaires et les engrais, tout en réfléchissant aux moyens d'aller de l'avant en réduisant la charge réglementaire. Les panélistes discuteront de la manière dont la compétitivité, la sécurité alimentaire et le coût des denrées alimentaires pourraient être pris en considération dans le cadre des mandats des agences de réglementation.

Modérateur et participants: à confirmer

Innovations et réglementations en matière d'intrants (10h30 à 11h15)

Synopsis: Avec l'augmentation des prix des intrants et le resserrement de leur disponibilité en raison des perturbations mondiales, garantir un accès rapide et abordable aux intrants agricoles essentiels est une préoccupation croissante. Ce panel explorera les différents efforts déployés pour renforcer les chaînes d'approvisionnement en intrants - y compris les engrais, les pesticides, les semences et la biotechnologie. Les panélistes discuteront des cadres réglementaires qui régissent l'approbation et l'utilisation des intrants, de la manière dont le Canada concilie sécurité environnementale et productivité, et des technologies émergentes qui transforment les pratiques agricoles.

Modérateur et participants: à confirmer

Renforcer la résilience face à l'incertitude commerciale (11h15 à 13h00)

Synopsis: Alors que les frictions commerciales avec les partenaires mondiaux augmentent, l'agriculture canadienne doit s'adapter. Ce débat dynamique abordera la diversification des échanges, les barrières interprovinciales, les droits de douane et les défis en matière d'infrastructures, en présentant les différents points de vue des acteurs de la logistique, des produits de base et de l'agro-détail.

Modérateur et participants: à confirmer

L'avenir du financement agricole (12h45 à 13h30)

Synopsis: Avec 60% des agriculteurs proches de la retraite d'ici 2030, l'avenir de la finance agricole est à la croisée des chemins. Cette session utilisera Slido pour un engagement en temps réel avec les parties prenantes afin d'explorer la succession des fermes, les outils numériques, l'investissement et l'accès au crédit.

Modérateur et participants: à confirmer